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Beslutande ledamöter 
Sanna Axelsson (S) (Ordförande) 
Darko Simic (M) (Andre vice ordförande) 
Dündar Güngör (S) 
Nadjam-Ud-Din Malik (S) 
Linda Eklund (L) 
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Carlos Gonzalez Ramos (V) 
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Linda Attin (S) 
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§ 28 

FRI-2023-286 

Ombyggnation av Stadionhus A på stadionområdet 
 
 

Sammanfattning 
Stadskontoret har begärt förtydligande från fritidsnämnden avseende den ekonomiska 
hanteringen i ärendet med att utveckla Stadionhus A på stadionområdet. I ärendet redogörs 
för de ekonomiska konsekvenserna för berörda parter i relation till den nya 
internhyresmodellen. 
 
Beslut 
Fritidsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att skicka den ekonomiska redovisningen i 
ärendet till stadskontoret. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse fritidsnämnden 230228 
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§ 139 Ansökan från servicenämnden om objektsgodkännande för 

ombyggnation av Stadionhusen Byggnad A inom fastigheten Hyllie 
9:2 

STK-2022-1531 
 
Sammanfattning 
Servicenämnden har inkommit med ansökan om ombyggnation av Stadionhusen byggnad 
A inom fastigheten Hyllie 9:2, till en beräknad totalutgift om 35 mnkr. Fritidsnämnden är 
hyresgäst med MFF, Malmö Fotbollsförening, som andrahandshyresgäst. Lokalen kommer 
användas av MFF:s ungdomsverksamhet och inkluderar bland annat omklädningsrum, 
kontor och café/mötesplats. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen beviljar servicenämnden objektsgodkännande för ombyggnation 
av Stadionhusen byggnad A inom fastigheten Hyllie 9:2, till en beräknad totalutgift 
om 35 mnkr. 
  

2. Kommunstyrelsen beslutar att en utökning av fritidsnämndens kommunbidrag, 
med anledning av ökade hyreskostnader för Stadionhusen byggnad A, beaktas i 
samband med beredning av budget 2024 och 2025. 

Beslutet skickas till  
Servicenämnden 
Fritidsnämnde 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230502 §211 
• G- Tjänsteskrivelse KSAU 230502 Ansökan från servicenämnden om 

objektsgodkännande för ombyggnation av Stadionhusen Byggnad A inom 
fastigheten Hyllie 9:2 

• Fritidsnämnden beslut 230228 § 28 
• Tjänsteskrivelse från fritidsförvaltningen 
• Ansökan från servicenämnden om objektsgodkännande för ombyggnation av 

Stadionhusen Byggnad A inom fastigheten Hyllie 9:2 
• Servicenämnden beslut 221122 § 105 
• Tjänsteskrivelse från serviceförvaltningen 
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Datum   Tjänsteskrivelse 
2023-04-28 
Vår referens 

Hanna Leidstedt 

Controller 
hanna.leidstedt@malmo.se 

 

 

 Ansökan från servicenämnden om objektsgodkännande för ombyggnation av 
Stadionhusen Byggnad A inom fastigheten Hyllie 9:2 
STK-2022-1531 

Sammanfattning 
Servicenämnden har inkommit med ansökan om ombyggnation av Stadionhusen byggnad A 
inom fastigheten Hyllie 9:2, till en beräknad totalutgift om 35 mnkr. Fritidsnämnden är hyresgäst 
med MFF, Malmö Fotbollsförening, som andrahandshyresgäst. Lokalen kommer användas av 
MFF:s ungdomsverksamhet och inkluderar bland annat omklädningsrum, kontor och 
café/mötesplats. 
 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta  

1. Kommunstyrelsen beviljar servicenämnden objektsgodkännande för ombyggnation av 
Stadionhusen byggnad A inom fastigheten Hyllie 9:2, till en beräknad totalutgift om 35 
mnkr. 
 

2. Kommunstyrelsen beslutar att en utökning av fritidsnämndens kommunbidrag, med an-
ledning av ökade hyreskostnader för Stadionhusen byggnad A, beaktas i samband med 
beredning av budget 2024 och 2025. 

 

Beslutsunderlag 

 Ansökan från servicenämnden om objektsgodkännande för ombyggnation av Stadionhusen 
Byggnad A inom fastigheten Hyllie 9:2 

 Tjänsteskrivelse från serviceförvaltningen 
 Servicenämnden beslut 221122 § 105 
 G- Tjänsteskrivelse KSAU 230502 Ansökan från servicenämnden om objektsgodkännande 

för ombyggnation av Stadionhusen Byggnad A inom fastigheten Hyllie 9:2 
 Tjänsteskrivelse från fritidsförvaltningen 
 Fritidsnämnden beslut 230228 § 28 
 
Beslutsplanering 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-05-02 
Kommunstyrelsen 2023-05-17 
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Beslutet skickas till 
Servicenämnden 
Fritidsnämnden 
 
Ärendet 
Enligt Malmö stads riktlinjer för ekonomi ska nämnd före påbörjande av ett investeringsobjekt 
inhämta objektsgodkännande från kommunstyrelsen om den totala utgiften för objektet översti-
ger 15 mnkr. Om den totala utgiften för objektet överstiger 50 mnkr ska kommunfullmäktige 
lämna objektsgodkännande. Uppföljning av beslutade objektsgodkännande sker löpande under 
året i samband med att nämnderna rapporterar ekonomisk prognos, delårs- och årsbokslut.  
 
Servicenämnden har nu inkommit med en ansökan om objektsgodkännande för ombyggnation 
av byggnad inom Hyllie 9:2. 
 
Föreslagen lokalanskaffning har inte gått enligt den lokalanskaffningsprocess som beslutades av 
kommunfullmäktige i september 2022. Lokalanskaffningsarbete sker genom långa processer och 
redan pågående projekt kommer att behöva föras in successivt i den nya processen. Eftersom 
det aktuella ärendet är så pass långt kommet har stadskontoret och stadsfastigheter överens-
kommit om att det inte lämpar sig för införande i den nya processen, utan får hanteras enligt den 
tidigare rutinen med att servicenämnden söker objektsgodkännande. 
 
Bakgrund 
MFF:s ungdomsverksamhet har ett behov av omklädning och lokal för administration. Verk-
samheten har också behov av ett café som kan ge plats för läxläsning samt ett gym och toaletter 
för publik vid matcher. Delar av behovet ovan tillfredsställs i dag på Malmö Stadion som är 
tänkt att rivas om 3–4 år. Malmö stadions omklädningsrum läcker in vatten och uppvisar andra 
allvarliga brister. Omklädningsrummen behöver ersättas och det utan ”driftstopp”.  
 
Serviceförvaltningen har utrett ett antal alternativ för att kunna möta behovet och kommit fram 
till att renovera Byggnad A är ett bättre alternativ än att:  

 Etablera paviljonger inom stadionområdet under tiden för planering och uppförande av 
nybyggnation på Hyllie 9:2. 

 Löpande renovera befintliga omklädningsrum i Malmö Stadion (som planeras att rivas) 
till dess att nybyggda lokaler finns tillgängliga. 

 
MFF och Malmö Stad har en avsiktsförklaring där det bland annat står att parterna tillsammans 
ska verka för att nya omklädningsrum och föreningslokaler ska vara klart under 2022, till exem-
pel i stadionhusen söder om Stadiongatan. 
 
Projektets innehåll 
Fastigheten Hyllie 9:2 består av två byggnader (Byggnad A och B) uppförda på 50/60-talet inom 
stadionområdet. Detaljplanen från 1958 medger enbart radioverksamhet. Fastighets- och gatu-
kontoret köpte fastigheten oktober 2017 och byggnad A är nu vakant. Byggnad B är kontor för 
följande verksamheter: Kontaktcenter, Fritidsförvaltningen, Malmö FF, Skånes IF samt Hälsa, 
vård och omsorgsförvaltningen. Totalt bokfört värde för byggnaderna uppgår till ca 22 mnkr. 
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Denna ombyggnation kommer att uppfylla dagens lokalbehov för MFF:s ungdomsverksamhet 
som bland annat inkluderar omklädningsrum, kontor och café/mötesplats. Ombyggnaden blir 
omfattande på grund av byggnadens nuvarande skick. 
 
Den totala ombyggnadsytan är 930 kvm bruttoarea (BTA) och 785 kvm lokalarea (LOA). Det 
blir nya ytskikt och alla installationer byts ut. Utvändigt kommer samtliga fönster bytas och 
igensatta fönster öppnas upp för att få ett bra ljusinsläpp och ge bra utsikt från Cafédelen till 
fotbollsplanerna. Fasaden kommer få en uppfräschning där delar putsas om och en del träpanel 
ersätts med glas. Då byggnaden är dåligt isolerad så blir det varmt inomhus sommartid. Tilläggsi-
solering har bara kunnat göras på tak. 140 kvm solceller kommer installeras på taket och dessa 
kommer bland annat driva kylmaskinen som behövs under de varma sommarmånaderna så att 
arbetsmiljöverkets rekommendationer kan följas. Nytt ventilationsaggregat installeras med VAV-
funktion, dvs varierat flöde beroende på hur många personer som befinner sig i lokalen installe-
ras. 
 
Två bygglov kommer sökas i projektet. Ett permanent för fasadförändringarna samt de invän-
diga ombyggnadsdelarna och ett tillfälligt bygglov för verksamheten då detaljplanen enbart tillå-
ter radioverksamhet. Detaljplanen behöver ändras för att behovet ska kunna tillfredsställas under 
hyrestiden. 
 
Byggnationsstart är planerad till våren 2023 och arbetet beräknas pågå till och med april 2024.  
 
Ekonomi 
Projektets totalutgift beräknas till 35 mnkr (ca 37 600 kr/BTA), vilket inkluderar 1,2 mnkr för 
oförutsedda risker. Hänsyn är därmed tagen till en konjunkturkänslig marknad, vilket kan 
komma att påverka kostnadsbilden. Dessutom ingår utgifter som marksanering och underhåll 
om 4 mnkr som resultatförs och inte ingår i investeringen. Nivån på denna utgift kan likställas 
med att bygga nytt. Ungefär hälften av investeringsutgiften avser upprustningen av byggnaden 
till uthyrbart skick och resterande del kan räknas som en verksamhetsanpassning.  
 
Hyresgäst är fritidsnämnden och hyran uppgår till totalt ca 2,7 mnkr år 1 (ca 3 450 kr/LOA), 
beräknat enligt den internhyresmodell staden inför per den 1a januari 2024.  
 
Fritidsförvaltningen och Malmö FF har tecknat en överenskommelse som grund för framtida 
hyresavtal som innebär att Malmö FF hyr hela Stadionhus A av fritidsförvaltningen och för det 
betalar 100% av drift och underhållskostnaden samt kapitalkostnaden för en andel av investe-
ringen. Totalt blir detta cirka 550 tkr per år (700 kr/LOA). Därutöver ansvarar och bekostar 
MFF inredningen i lokalerna samt löpande drift som t ex städ och vaktmästeri mm. 
 
Fritidsförvaltningens nettohyra för de nya lokalerna är cirka 2,15 mnkr år 1. Den ökade kostna-
den ryms inte inom tilldelat kommunbidrag för fritidsnämnden, och ansökan om ett utökat 
kommunbidrag görs i detta objektsgodkännande. Beloppet uppgår till 1,6 mnkr på årsbasis.  
 
Marksanering 
Utgiften för marksanering bedöms uppgå till 2 mnkr och kostnaden tas i fastighets och gatukon-
torets resultatram. Sanering i byggnaden tas i servicenämndens resultatram för sanering. 
 
Solceller 
140 kvm solceller kommer installeras på taket till en utgift om 0,7 mnkr. 
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Stadskontorets bedömning 
Stadskontoret föreslår att investeringen beviljas enligt vad som framförs i ärendet. 
 
Lokalerna idag är vakanta och det är generellt fördelaktigt både klimatmässigt och ekonomiskt 
att nyttja befintliga egenägda lokaler. Det är även positivt att investeringen stöttar ungdomsidrot-
ten i staden. 
 
Stadskontoret bedömer att den hyra MFF kommer betala är låg i relation till marknadshyra. 
Stadskontoret förutsätter dock att fritidsnämnden har gjort bedömningen att den överenskomna 
hyran är skälig i relation till nämndens ordinarie stöd till föreningslivet och framför allt ungdom-
sidrotten. Stadskontoret konstaterar också att uthyrningen av Stadionhus A av överensstämmer 
med den avsiktsförklaring Malmös stad och MFF undertecknat. 
 
Fritidsnämnden får årligen demografisk kompensation för att kunna öka antalet idrottsanlägg-
ningar i staden. Stadskontoret bedömer dock att denna investering, som är en del i utvecklingen 
av stadionområdet, kan anses ligga utanför detta ändamål och att det därför är rimligt att fritids-
nämnden får ett utökat kommunbidrag. 
 
 
Ansvariga  
Anna Westerling  Ekonomidirektör 
Magdalena Bondeson  Sektionschef 
Andreas Norbrant  Stadsdirektör 
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Beslutande ledamöter 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) (Ordförande) 
Roko Kursar (L) (Vice ordförande) 
Andréas Schönström (S) 
Sofia Hedén (S) 
Håkan Fäldt (M) 
Anton Sauer (C) 
Magnus Olsson (SD) 
Anders Olin (SD) 
Emma-Lina Johansson (V) 
Stefana Hoti (MP) 
Amani Loubani (S)  ersätter Mubarik Mohamed Abdirahman (S) 
John Eklöf (M)  ersätter Helena Nanne (M) (Andre vice ordförande) 
Tobias Petersson (V)  ersätter Anders Skans (V) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Anders Rubin (S) 
Sanna Axelsson (S) 
Anders Nilsson (S) 
Farishta Sulaiman (M) 
Tony Rahm (M) 
Rickard Åhman Persson (SD) 
Anders Pripp (SD) 
Sadiye Altundal (V) 
Janne Grönholm (MP) 
Sara Wettergren 
 
Övriga närvarande 
Carina Nilsson (S) (Kommunfullmäktiges ordförande) 
Sedat Arif (S) (Kommunalråd) 
Andreas Norbrant (Stadsdirektör) 
Tomas Bärring (Chefsjurist) 
Pernilla Mesch (Sekreterare) 
Magdalena Bondeson (Sektionschef) 
Nicklas Sjöqvist (Presschef) 
Jonas Rosenkvist (Avdelningschef) 
Johanna Juhlin (HR-direktör) 
Per-Erik Ebbeståhl (Avdelningschef) 
Pamela Linqvist (Sekreterare) 
Anna Westerling (Ekonomidirektör) 
Ann Andersson (Budgetchef) 
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§ 126 Ansökan om medlemskap i WHO:s nätverk för äldrevänliga städer 

STK-2019-1336 
 
Sammanfattning 
I september 2019 fattade kommunfullmäktige beslut om att Malmö stad ska ansöka om 
medlemskap i Världshälsoorganisationens (WHO:s) nätverk för äldrevänliga städer, 
GNAFCC, (Global Network for age-friendly Cities and Communities) med anledning av 
motion från Kay Wictorin (C). Kommunfullmäktige gav kommunstyrelsen i uppdrag att 
ansöka om medlemskap, utvärdera detta och fatta här till hörande beslut rörande stadens 
deltagande. Stadskontoret har tagit fram ett förslag på underlag för beslut och föreslår att 
kommunstyrelsen går vidare i processen med ansökan. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen överför 300 000 kr år 2023 från kommunstyrelsens anslag till 
förfogande till kommunstyrelsen för finansiering av medlemskapet i WHO:s 
nätverk GNAFCC samt för att stadsövergripande leda och samordna arbetet med 
äldrevänliga städer. 
  

2. Kommunstyrelsen beaktar 800 000 kr årligen i beredningen av 
kommunfullmäktiges budget för år 2024–2026, samt 500 000 kr år 2027, för 
finansiering av medlemskapet i WHO:s nätverk GNAFCC samt för att 
stadsövergripande leda och samordna arbetet med äldrevänliga städer. 
  

3. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att leda arbetet. 
  

4. Kommunstyrelsen uppdrar åt kommunstyrelsens ordförande att underteckna 
stödbrevet som bifogas ansökan. 
  

5. Att det inom ramen för kommunstyrelsens uppdrag att fatta beslut rörande stadens 
deltagande i nätverket "Äldrevänliga städer", ska tillsättas en politisk referensgrupp 
till vilken företrädare för partierna i kommunfullmäktige bjuds in. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Anton Sauer (C) yrkar att det inom ramen för kommunstyrelsens uppdrag att fatta beslut 
rörande stadens deltagande i nätverket "Äldrevänliga städer", ska tillsättas en politisk 
referensgrupp till vilken företrädare för partierna i kommunfullmäktige bjuds in. 
 
John Eklöf (M) och Magnus Olsson (SD) instämmer i Anton Sauers (C) tilläggsyrkande. 
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar i första hand att ärendet ska avslås, i andra hand bifall till 
Anton Sauers (C) tilläggsyrkande. 
 
Ordförande ställer först proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 
mot Emma-Lina Johanssons (V) avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller 
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kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Ordförande ställer sedan proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 
mot Anton Sauers (C) tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 
Antons Sauers (C) tilläggsyrkande om att idet inom ramen för kommunstyrelsens uppdrag 
att fatta beslut rörande stadens deltagande i nätverket "Äldrevänliga städer", ska tillsättas en 
politisk referensgrupp till vilken företrädare för partierna i kommunfullmäktige bjuds in. 
  

Reservationer och särskilda yttranden 
Emma-Lina Johansson (V) och Tobias Petersson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 11. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, intern ledning och stöd, ekonomi och utveckling 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Samtliga nämnder  

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230508 §233 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230508 Ansökan om medlemskap i WHO:s nätverk för 

äldrevänliga städer 
• Beslut KF 190905 §178 med reservation från (V) 
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Vänsterpartiet

Reservation
Kommunstyrelsen 2023-05-17: Ärende 13. Ansökan ommedlemskap iWHO:s nätverk för
äldrevänliga städer

Vänsterpartiet anser, i likhet med förvaltningen inom hälsa, -vård och omsorg
som yttrade sig i ärendet första gången det behandlades av kommunfullmäktige,
att medlemskapet är onödigt. Medlemskapet ger inte Malmös äldre mer resurser
till en bra vård, istället kommermedlemskapet att kosta resurser i form av resor
ochmöten. Vi anser därför att pengarna, totalt nära 2,5 miljoner kronor, bör
läggas på verksamheter i staden än påmedlemskap i ett nätverk.

Då vårt yrkande föll, reserverar vi oss mot beslutet.

Malmö 2023-05-17

Emma-Lina Johansson (V) Tobias Petersson (V)

Med instämmande av

Sadiye Altundal (V)

Bilaga 11
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Datum   Tjänsteskrivelse 
2023-04-27 
Vår referens 

Bodil Olsson 

Utvecklingssamordnare 

bodil.olsson@malmo.see 

 

 

 Ansökan om medlemskap i WHO:s nätverk för äldrevänliga städer 
STK-2019-1336 

Sammanfattning 

I september 2019 fattade kommunfullmäktige beslut om att Malmö stad ska ansöka om med-
lemskap i Världshälsoorganisationens (WHO:s) nätverk för äldrevänliga städer, GNAFCC, 
(Global Network for age-friendly Cities and Communities) med anledning av motion från Kay 
Wictorin (C). Kommunfullmäktige gav kommunstyrelsen i uppdrag att ansöka om medlemskap, 
utvärdera detta och fatta här till hörande beslut rörande stadens deltagande. Stadskontoret har 
tagit fram ett förslag på underlag för beslut och föreslår att kommunstyrelsen går vidare i pro-
cessen med ansökan. 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta 

1. Kommunstyrelsen överför 300 000 kr år 2023 från kommunstyrelsens anslag till förfo-
gande till kommunstyrelsen för finansiering av medlemskapet i WHO:s nätverk 
GNAFCC samt för att stadsövergripande leda och samordna arbetet med äldrevänliga 
städer. 
 

2. Kommunstyrelsen beaktar 800 000 kr årligen i beredningen av kommunfullmäktiges 
budget för år 2024–2026, samt 500 000 kr år 2027, för finansiering av medlemskapet i 
WHO:s nätverk GNAFCC samt för att stadsövergripande leda och samordna arbetet 
med äldrevänliga städer. 

 
3. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att leda arbetet. 

 
4. Kommunstyrelsen uppdrar åt kommunstyrelsens ordförande att underteckna stödbrevet 

som bifogas ansökan. 
 

Beslutsunderlag 

• Beslut KF 190905 §178 med reservation från (V) 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230508 Ansökan om medlemskap i WHO:s nätverk för äldrevän-

liga städer 

 

Beslutsplanering 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-05-08 
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Kommunstyrelsen 2023-05-17 

 

Beslutet skickas till 
Stadskontoret, intern ledning och stöd, ekonomi och utveckling 

Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen  

Alla nämnder  

 

Ärendet 

I september 2019 fattade kommunfullmäktige beslut om att Malmö stad ska ansöka om med-
lemskap i Världshälsoorganisationens, (WHO:s), nätverk för äldrevänliga städer, GNAFCC, 
(Global Network for age-friendly Cities and Communities) med anledning av motion från Kay 
Wictorin (C). Kommunfullmäktige gav kommunstyrelsen i uppdrag att ansöka om medlemskap, 
utvärdera detta och fatta här till hörande beslut rörande stadens deltagande, STK-2018-1357.  
 
GNAFCC startades av WHO 2010 mot bakgrund av att andelen äldre i världen ökar liksom ur-
baniseringen. Idag över har nätverket över 1 400 medlemsstäder i mer än 50 länder. Följande 
kommuner i Sverige är medlemmar: Stockholm, Göteborg, Uppsala, Östersund, Gävle och Hall-
stahammar.  
 
Nätverket har utvecklat en modell för hur man bättre kan verka för att städer erbjuder ett aktivt, 
hälsosamt och självständigt åldrande. Det äldrevänliga nätverket erbjuder ett ramverk i form av 
en handbok, en databas, arbetsmetoder och ett nätverk för att aktörer som arbetar med att ut-
veckla äldrevänliga städer. GNAFCC definierar äldre som 60 år eller äldre medan målgruppen 
för svensk del och därmed även för Malmö utgörs av personer som är 65 år och äldre. För att 
uppfylla nätverkets medlemsvillkor krävs att målgruppen involveras brett i varje del av proces-
sen. 
 
Medlemskapet innebär några obligatoriska moment: 
 

1. Engagera och förstå: Inkluderande av stadens äldre i arbetet alla faser är en bärande 
princip enligt WHO:s ramverk. Att engagera intressenter inklusive äldre människor, även 
de som är isolerade eller svåra att nå, för att förstå deras behov och preferenser och de 
befintliga hinder och möjligheter för hälsosamt och aktivt åldrande är nyckeln till att bli 
mer äldrevänlig utifrån lokala behov och prioriteringar. Staden ska i denna fas göra en 
baslinjemätning utifrån WHO:s åtta fokusområden: 
-Utomhusmiljöer och bebyggelse 
-Bostäder 
-Transporter 
-Respekt och social inkludering 
-Socialt deltagande 
-Delaktighet i samhälle och arbetsliv 
-Kommunikation och information 
-Samhällsstöd och hälsovård 

 
2. Planera: Utifrån ovanstående analys/problemdefinition ska berörda intressenter ut-

veckla en gemensam vision, komma överens om prioriteringarna för åtgärder och pla-
nera hur staden kommer att hantera dessa utmaningar, vilket utmynnar i en treårig hand-
lingsplan.  
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3. Åtgärd: Genomförande av handlingsplanen är kärnan i att skapa en äldrevänlig stad. 

WHO:s guide/ramverk för att skapa äldrevänliga städer listar många möjliga åtgärder. 
Ett medlemskap ställer krav på inrapportering av framdrift till WHO för upp-
ställda/prioriterade fokusområden. 
 

4. Mäta: Att samla bevis genom lämpliga indikatorer för både framstegen när det gäller att 
genomföra handlingsplanen och dess påverkan på människors liv är avgörande för fram-
gången och hållbarheten i en stads ansträngningar att bli mer äldrevänlig. Bevakning och 
utvärdering av framsteg hjälper till att identifiera framgångar och utmaningar, ge resultat 
som kan kommuniceras till lokala intressenter och tjäna som grund för att fastställa prio-
riteringar för framtida åtgärder. som ska följas upp med lämpliga indikatorer 

 
Stadskontorets bedömning 
En arbetsgrupp har inrättats på stadskontoret som arbetat med kommunfullmäktiges uppdrag att 
ansöka om medlemskapet och att ta fram underlag till att fatta beslut som behövs för att staden 
ska kunna delta i nätverket. Pandemin har dessvärre försenat arbetet med medlemsansökan och 
den fortsatta hanteringen av ärendet i dialogen med berörda. Arbetsgruppen har undersökt för-
utsättningarna för att kunna delta i nätverket genom att bland annat ha inventerat styrdokument 
i staden, varit i kontakt med för målgruppen berörda organisationer samt varit i kontakt med 
kommuner i Sverige som är medlemmar i nätverket kring organisering och bemanning. 
 
Efter en dialog med Centrala Pensionärsrådet har begreppet ”äldrevänliga städer” och inte ”ålders-
vänliga städer” valts då åsikten var att detta är ett mer korrekt begrepp för målgruppen för nätver-
ket, det vill säga personer som är 65 år och äldre. I sammanhanget bör nämnas att cirka 51 000 
malmöbor är över 65 år, och gruppen förväntas öka med ungefär 10 000 personer de närmaste 
10 åren, främst i åldern 75–84 år. Precis som Malmös befolkning i sin helhet kommer Malmös 
äldre från olika bakgrunder och i framtiden kommer andelen utrikesfödda bland äldre Malmöbor 
att öka. Livsvillkoren och behoven skiftar stort då åldersspannet i den aktuella målgruppen är 
brett och inrymmer två generationer. Stadskontoret anser att arbetet med att uppfylla medlems-
villkoren för WHO:s nätverk kan främja Malmö stads eget utvecklingsarbete av en äldrevänlig 
stad och bidra till att uppfylla de globala utvecklingsmålen.  
 
Arbetsgruppen har inlett en kartläggning av kommunövergripande styrdokument och andra do-
kument som kan anses ha bäring på en äldrevänlig stad i olika avseenden, exempelvis Malmö 
stads budget, Agenda 2023, översiktsplanen samt styrdokument som rör digitalisering, folkhälsa, 
grönplan, bostadsförsörjning, trafik och mobilitetsplan, våld i nära relationer, nationella minori-
teters rättigheter, färdtjänst, trygghet och säkerhet, kultur och arbete mot diskriminering. Kart-
läggningen är att komplettera och analysera vilket kan leda till behov av en översyn av dokumen-
ten.  
 
Därutöver har andra processer/samarbeten/rapporter listats som kan anses vara relevanta såsom 
Malmökommissionens slutrapport, befolkningsprognosen, det europeiska stadsnätverket Euroci-
ties med arbetsgrupperna ”Housing” och ”Urban wellbeing and ageing”, samt WHO-nätverket 
Healthy Cities.  
 
Arbetsgruppen har analyserat vad medlemskraven innebär för staden i form av organisering och 
resurser. Inledande samtal har förts om medlemskapet och dess villkor med representanter från 
Centrala Pensionärsrådet, civilsamhället, äldreombudsmannen samt andra svenska kommuner 
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som är medlemmar i nätverket. Stadskontoret har återrapporterat arbetet i årsrapporten 2022. 
 
Stadskontoret konstaterar inledningsvis att ett medlemskap i GNAFCC är avgiftsfritt, inte kräver 
några tjänsteresor eller ålägger Malmö stad att arrangera möten med andra medlemsstäder. I 
gengäld innebär ett medlemskap en långsiktig förpliktelse att genomföra ett fortsatt och flerårigt 
utvecklingsarbete. En baslinjemätning som utgår från nätverkets fokusområden ska genomföras 
då Malmö stads styrdokument och processer för ett äldrevänligt arbete analyseras. Utifrån denna 
ska en treårig handlingsplan med aktiviteter upprättas för att avgöra var ett medlemskap i 
GNAFCC på ett bra sätt kompletterar det som redan görs. Staden kan efter baslinjemätningen 
välja att arbeta med alla fokusområden eller, vilket stadskontoret rekommenderar, prioritera 
vissa. De kunskaper och erfarenheter som hämtas från processen och som driver utvecklingen 
framåt ska delas med de andra medlemmarna i GNAFFC genom publicering på nätverkets hem-
sida. 
 
Medlemsvillkoren innebär att processen i varje del ska förankras i målgruppen. Detta går i linje 
med ett allt större intresse för äldres situation och delaktighet, inte minst som en konsekvens av 
pandemin. Därmed är det viktigt att utveckla dialogen med och medverkan av de äldre. Fler 
äldre får sina röster hörda och sina behov kartlagda och ett större inflytande på frågor som del-
tagande och tillvaratagande av äldres resurser, tillgängliga bostäder och närområden, mobilitet, 
översiktsplaner, boende och andra hälsa-, vård- och omsorgstjänster.  
 
Nätverkets fokusområden rör flertalet av stadens förvaltningars verksamhetsområden och av-
gränsas inte till frågor som rör hälsa vård och omsorg. Stadskontoret föreslår därför att medlem-
skapet ska vara kommunövergripande och att en resurs tillsätts centralt på stadskontoret.  
 
Resursen föreslås ansvara för: 

• ansökan om medlemskapet och uppfyllandet av medlemsvillkoren. En utvärdering av 
handlingsplanens genomförande ska ske vilket förslagsvis skulle kunna läggas på annat 
håll i organisationen än på den resurs som utses. Därutöver tillkommer kommunikat-
ionsinsatser som är ytterst viktiga för arbetets framgång.  

 

• att förankra processen löpande i målgruppen i bred representation. Detta inbegriper de 
malmöbor som är över 65 år och som inte är medlemmar i pensionärsorganisation eller i 
övrigt föreningsliv.  

 

• att bedriva ett nära samarbete med berörda förvaltningar runt handlingsplanen med akti-
viteter samt ansvara för en sektorsövergripande samverkan med andra berörda som ex-
empelvis civilsamhället.  

 
Resursen bör motsvara en heltidstjänst under fyra år, (uppskattad arbetsinsats baserat på organi-
seringen i andra svenska medlemsstäder):  
 

• år 1 inbegriper baslinjemätning och analys samt framtagande av treåriga handlingsplan 
med aktiviteter i förankring med målgruppen.  

 

• år 2–4 inbegriper samordning med förvaltningar, genomförande och återrapportering 
den treåriga handlingsplanen med förankring i målgruppen samt utvärdering av medlem-
skapet. I tillägg till den samordnade funktionen krävs som insats från de förvaltningar 
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som berörs av aktiviteterna i handlingsplanen uppskattningsvis 10–20 % av heltid per år.  
 
Stadskontoret förslår att kommunstyrelsen överför 300 000 kr år 2023 från kommunstyrelsens 
anslag till förfogande till kommunstyrelsen för finansiering av medlemskapet i WHO:s nätverk 
GNAFCC samt för att stadsövergripande leda och samordna arbetet med äldrevänliga städer. 

Vidare föreslår stadskontoret kommunstyrelsen att beakta 800 000 kr årligen i beredningen av 
kommunfullmäktiges budget för år 2024–2026 samt 500 000 kr år 2027, för finansieringen av 
medlemskapet i WHO:s nätverk GNAFCC och för att stadsövergripande leda och samordna 
arbetet med äldrevänliga städer.  
 
Slutligen föreslår stadskontoret kommunstyrelsen att uppdra åt kommunstyrelsens ordförande 
att underteckna stödbrevet som bifogas ansökan. 
 
Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen besluta att gå vidare med ansökan.  
 
 

Ansvariga  

Micael Nord  Näringslivsdirektör 

Magdalena Bondeson  Sektionschef 

Andreas Norbrant  Stadsdirektör 

 



 

 

 
Malmö stad 
Kommunstyrelsen 

 Protokollsutdrag 
 
 
 
Sammanträdestid 2023-06-07 kl 13:00-14:15 

Plats Sessionssalen, stadshuset 

Utses att justera Helena Nanne 

Protokollet omfattar §171 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Underskrifter Sekreterare 
  Martin Ljungberg 
 

 
Ordförande 

 

 
 
Katrin Stjernfeldt 
Jammeh 

 
 
 
 

 
         Justerande 

 
 
Helena Nanne 
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Beslutande ledamöter 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) (Ordförande) 
Roko Kursar (L) (Vice ordförande) 
Helena Nanne (M) (Andre vice ordförande) 
Andréas Schönström (S) 
Mubarik Mohamed Abdirahman (S) 
Håkan Fäldt (M) 
Anton Sauer (C) 
Magnus Olsson (SD) 
Anders Olin (SD) 
Anders Skans (V) 
Amani Loubani (S)  ersätter Sofia Hedén (S) 
Tobias Petersson (V)  ersätter Emma-Lina Johansson (V) 
Janne Grönholm (MP)  ersätter Stefana Hoti (MP) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Anders Rubin (S) 
Sanna Axelsson (S) 
Anders Nilsson (S) 
John Eklöf (M) 
Farishta Sulaiman (M) 
Tony Rahm (M) 
Rickard Åhman Persson (SD) 
Anders Pripp (SD) 
Sara Wettergren (L) 
 
Övriga närvarande 
Andreas Norbrant (stadsdirektör) 
Jonas Rosenkvist (avdelningschef) 
Martin Ljungberg (nämndsekreterare) 
Agnes Wemme (nämndsekreterare) 
Magdalena Bondeson (sektionschef) 
Nicklas Sjöqvist (presschef) 
Anna Westerling (ekonomidirektör) 
Luisa Hansson (enhetschef) 
Micael Nord (näringslivsdirektör) 
Mats Holmström (kommunikationsdirektör) 
Gustav Engblom (verksamhetscontroller) 
Claes Ramel (enhetschef) 
Maria Kellerman (enhetschef) 
Elisa Labbas (utredare) 
Carina Nilsson (kommunfullmäktiges ordförande) 
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§ 171 Uppdrag att undersöka möjligheterna till att ingå ett idéburet 

offentligt partnerskapsavtal (IOP) mellan Malmö stad och Rädda 
Barnen för samverkan på Lindängen 

STK-2020-1375 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsens arbetsutskott tog vid sitt sammanträde 2020-06-08 beslut (§ 395) om 
att ge stadskontoret i uppdrag att undersöka möjligheterna att ingå ett idéburet offentligt 
partnerskapsavtal (IOP-avtal) mellan Malmö stad, Röda Korset och Rädda Barnen för 
samverkan på Lindängen. Vid sammanträdet 2022-12-19 (§ 157) delgav stadskontoret 
kommunstyrelsens arbetsutskott en redogörelse för detta uppdrag, i vilken beskrevs att 
parterna då inte hade lyckats hitta en samsyn. Därav gav kommunstyrelsen stadskontoret i 
uppdrag att tillsammans med arbetsmarknads- och socialförvaltningen och 
kulturförvaltningen återkomma med ett förslag om ett idéburet offentligt partnerskap 
avseende Jämlika hälsa Lindängen. 
 
Detta ärende innehåller ett förslag till IOP-avtal rörande Jämlik hälsa Lindängen. Förslaget 
har tagits fram av stadskontoret tillsammans med arbetsmarknads- och socialförvaltningen 
samt kulturförvaltningen och förankrats i nära dialog med Malmö universitet och Rädda 
Barnen. 
 
Det föreslagna partnerskapsavtalet beskriver ett ömsesidigt åtagande för att driva Jämlik 
hälsa Lindängen. Genom beredningen har Malmö universitet involverats som en aktiv part, 
genom sin centrala roll i programmet. Rädda Barnen har utkristalliserats som den part som 
kan åta sig en arbetsgivarroll för hälsofrämjare i programmet, samt i det utvecklingsarbete 
som avses bedrivas i partnerskapet. Röda Korset har valt att fortsättningsvis fokusera på 
sina frivilligverksamheter i Lindängen och omfattas därav inte av förslaget om 
partnerskapsavtal. Det bedöms dock fortsatt relevant med ett nära samarbete mellan Röda 
Korset och partnerskapets verksamheter. 
 
Stadskontoret föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen att 
godkänna föreliggande förslag till idéburet offentligt partnerskapsavtal och uppdra 
arbetsmarknads- och socialförvaltningen samt kulturförvaltningen att underteckna avtalet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till avtal avseende idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) rörande Jämlik hälsa Lindängen för tidsperioden 2023–2025 
samt de åtaganden som enligt avtalet åligger kommunstyrelsen. 
  

2. Kommunstyrelsen anmodar arbetsmarknads- och socialförvaltningen samt 
kulturförvaltningen att underteckna avtalet avseende idéburet offentligt partnerskap 
(IOP) rörande Jämlik hälsa Lindängen för tidsperioden 2023–2025. 
  

3. Kommunstyrelsen överför 555 500 kronor från kommunstyrelsens anslag till 
förfogande inom finansiering till kommunstyrelsen. 
  

4. Kommunstyrelsen beviljar högst 555 500 kronor för 2023 till Rädda Barnen för 
att hantera det ansvar som åligger Rädda Barnen utifrån avtalet från överförda 
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medel. 
  

5. I kommunstyrelsens beredningen av kommunfullmäktiges budget inför år 2024 
beaktas 1 925 000 kronor år 2024 och 962 500 kr år 2025 i stöd till Rädda Barnen 
för att hantera det ansvar som åligger Rädda Barnen utifrån avtalet. 
  

6. Kommunstyrelsen ger överenskommelsens parter i uppdrag att årligen lämna en 
skriftlig redovisning av ekonomi och verksamhet i enlighet med villkoren i ärendet. 

   

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Sadiye Altundal (V) i handläggningen i detta ärende. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C), Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 14. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 15. 

Beslutet skickas till  
Rädda Barnen, Region Syd 
Röda Korset, Malmökretsen 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Kulturnämnden 
Malmö universitet 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 289 med särskilt yttrande (M) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Uppdrag att undersöka möjligheterna till att ingå 

ett idéburet offentligt partnerskapsavtal 
• Förslag till IOP Jämlik hälsa Lindängen 
• Bilaga 1. Beskrivning av Jämlik hälsa-modellen 
• Bilaga 2. Referenslista till Jämlik hälsa Lindängen 
• Bilaga 3. Budget IOP 2023-2025 
• Beslut KS 230118 §16 med särskilt yttrande (M+C) och reservation från (SD) 
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Särskilt yttrande 

Kommunstyrelsen 2023-06-07 
Ärende 20. Uppdrag at undersöka möjligheterna till 
at ingå ett idéburet offentligt partnerskap (IOP) 
mellan Malmö stad och Rädda Barnen för samverkan 
på Lindängen 
När uppdraget om att undersöka möjligheterna för en IOP med rädda Barnen på Lindängen 
gavs 2023-01-18 påtalade Moderaterna tillsammans med Centerpartiet i ett särskilt yttrande 
att vi är positiva till projektet, då vi ser den idéburna sektorns potential att nå ut och bidra till 
positiva förändringar i utsatta områden. 

Vi underströk samtidigt vikten av en tydlig målstyrning för verksamheten där Rädda barnens 
uppdrag tydligt definieras och förenas med mätbara mål för partnerskapet. 

Det är med besvikelse vi tvingas konstatera att i synnerhet det senare saknas i det 
föreslagna avtalet. Om inte verksamhetens effekter tydligt kan följas upp riskerar effekterna 
också att utebli. Detta vore mycket olyckligt, då det skulle vara bra för hela Malmö med en 
positiv utveckling på Lindängen. 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 

Bilaga 14
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

   Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2020-1375 

Uppdrag att undersöka möjligheterna till att ingå ett idéburet offentligt 
partnerskapsavtal (IOP) mellan Malmö stad och Rädda Barnen för samverkan 
på Lindängen  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts föreslår kommunstyrelsen att godkänna föreliggande 
förslag till idéburet offentligt partnerskapsavtal och uppdra arbetsmarknads- och 
socialförvaltningen samt kulturförvaltningen att underteckna avtalet. Det handlar om 555,5 
tkr för år 2023, 1,925 mnkr för år 2024 samt 962,5 tkr för år 2025. 

Sverigedemokrater anser inte att det ska vara kommunens ansvar för att försöka 
informeramedborgare genom ”hälsofrämjare” för att dessa ska bli medvetna om exempelvis 
sin munhälsa och mat. Dessutom anser vi inte att vare sig resultaten eller 
uppföljningsmodellen visar eller ger några mätbara mål som ger evidens för att de ekonomiska 
medel som satsas i denna IOP ger bästa möjliga effekt, än om andra eventuella befintliga 
insatser är tillräckliga. ”Resultatet visar en stärkt självskattad hälsa, förbättrad fysisk och 
psykisk hälsa samt stärkt känsla av egenmakt” står det. Självskattning är alltid en dåtida 
överblick av stunden och ”upplevelsen” då, vilket inte nödvändigtvis behöver betyda att 
mönster har förändrats för en tid framåt i en positiv riktning. Osäkerheten ökar därmed i 
IOP:n. Det är varken rätt eller riktigt att Malmöbornas skattemedel används till sådana projekt. 

Med anledning av ovanstående yrkade vi avslag på förslaget till beslut. 

Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 

Bilaga 15
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Datum   Tjänsteskrivelse 
2023-05-26 
Vår referens 

Jonas Nygren 

Utvecklingssamordnare 

jonas.nygren@malmo.se 

 

 

Uppdrag att undersöka möjligheterna till att ingå ett idéburet offentligt part-
nerskapsavtal (IOP) mellan Malmö stad och Rädda Barnen för samverkan på 
Lindängen   
STK-2020-1375 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott tog vid sitt sammanträde 2020-06-08 beslut (§ 395) om att ge 
stadskontoret i uppdrag att undersöka möjligheterna att ingå ett idéburet offentligt partner-
skapsavtal (IOP-avtal) mellan Malmö stad, Röda Korset och Rädda Barnen för samverkan på 
Lindängen. Vid sammanträdet 2022-12-19 (§ 157) delgav stadskontoret kommunstyrelsens  
arbetsutskott en redogörelse för detta uppdrag, i vilken beskrevs att parterna då inte hade lyckats 
hitta en samsyn. Därav gav kommunstyrelsen stadskontoret i uppdrag att tillsammans med  
arbetsmarknads- och socialförvaltningen och kulturförvaltningen återkomma med ett förslag om 
ett idéburet offentligt partnerskap avseende Jämlika hälsa Lindängen. 
 
Detta ärende innehåller ett förslag till IOP-avtal rörande Jämlik hälsa Lindängen. Förslaget har 
tagits fram av stadskontoret tillsammans med arbetsmarknads- och socialförvaltningen samt 
kulturförvaltningen och förankrats i nära dialog med Malmö universitet och Rädda Barnen.  
 
Det föreslagna partnerskapsavtalet beskriver ett ömsesidigt åtagande för att driva Jämlik hälsa 
Lindängen. Genom beredningen har Malmö universitet involverats som en aktiv part, genom sin 
centrala roll i programmet. Rädda Barnen har utkristalliserats som den part som kan åta sig en 
arbetsgivarroll för hälsofrämjare i programmet, samt i det utvecklingsarbete som avses bedrivas i 
partnerskapet. Röda Korset har valt att fortsättningsvis fokusera på sina frivilligverksamheter i 
Lindängen och omfattas därav inte av förslaget om partnerskapsavtal. Det bedöms dock fortsatt 
relevant med ett nära samarbete mellan Röda Korset och partnerskapets verksamheter. 
 
Stadskontoret föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen att godkänna 
föreliggande förslag till idéburet offentligt partnerskapsavtal och uppdra arbetsmarknads- och 
socialförvaltningen samt kulturförvaltningen att underteckna avtalet. 
 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till avtal avseende idéburet offentligt partnerskap 
(IOP) rörande Jämlik hälsa Lindängen för tidsperioden 2023–2025 samt de åtaganden 
som enligt avtalet åligger kommunstyrelsen 
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2. Kommunstyrelsen anmodar arbetsmarknads- och socialförvaltningen samt  

kulturförvaltningen att underteckna avtalet avseende idéburet offentligt partnerskap 
(IOP) rörande Jämlik hälsa Lindängen för tidsperioden 2023–2025 
 

3. Kommunstyrelsen överför 555 500 kronor från kommunstyrelsens anslag till förfogande 
inom finansiering till kommunstyrelsen 
 

4. Kommunstyrelsen beviljar högst 555 500 kronor för 2023 till Rädda Barnen för att  
hantera det ansvar som åligger Rädda Barnen utifrån avtalet från överförda medel 
 

5. I kommunstyrelsens beredningen av kommunfullmäktiges budget inför år 2024 beaktas 
1 925 000 kronor år 2024 och 962 500 kr år 2025 i stöd till Rädda Barnen för att  
hantera det ansvar som åligger Rädda Barnen utifrån avtalet 
 

6. Kommunstyrelsen ger överenskommelsens parter i uppdrag att årligen lämna en skriftlig 
redovisning av ekonomi och verksamhet i enlighet med villkoren i ärendet 
 

Beslutsunderlag 

• Beslut KS 230118 §16 med särskilt yttrande (M+C) och reservation från (SD) 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Uppdrag att undersöka möjligheterna till att ingå ett 

idéburet offentligt partnerskapsavtal  

• Förslag till IOP Jämlik hälsa Lindängen 

• Bilaga 1. Beskrivning av Jämlik hälsa-modellen 

• Bilaga 2. Referenslista till Jämlik hälsa Lindängen 

• Bilaga 3. Budget IOP 2023-2025 

 

Beslutsplanering 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-12-19 

Kommunstyrelsen 2023-01-18 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-05-29 

Kommunstyrelsen 2023-06-07 

 

Beslutet skickas till 
Rädda Barnen, Region Syd 

Röda Korset, Malmökretsen 

Avdelningen för intern ledning och stöd, enheten för ekonomi och utveckling 

Arbetsmarknads- och socialförvaltningen 

Kulturförvaltningen 

Malmö universitet 

 

Ärendet 

Stadskontoret har på uppdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott tillsammans med arbets- 

marknads- och socialförvaltningen och kulturförvaltningen, samt i nära dialog med Malmö  

universitet och Rädda Barnen, berett ett förslag till idéburet offentligt partnerskapsavtal (IOP-

avtal) rörande Jämlik hälsa Lindängen. Avtalet föreslås gälla från halvårsskiftet 2023 till halvårs-

skiftet 2025. Förslaget är framtaget under våren 2023 och utgår från en samsyn om att arbeta för 
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att främja hälsan för deltagarna i de aktiviteter som organiseras genom Jämlik hälsa Lindängen. 

 

Syftet med programmet är att skapa förutsättningar för en mer jämlik hälsa i befolkningen  

genom hälsopromotion (hälsofrämjande aktiviteter). Verksamheten inom Jämlik hälsa Lindängen 

är helt behovsstyrd och utgår i alla delar från de upplevda och formulerade behov som invånare i 

området varit delaktiga i att ta fram. Förbättrad hälsa, egenmakt och delaktighet är grunden.  

Aktiviteterna bedrivs i så kallade hälsoverkstäder med fokus på olika teman. Verkstäderna drivs 

av hälsofrämjare, vilka har stark förankring i lokalsamhället och kompetens att fungera som  

brobyggare mellan deltagare i verkstäderna och samhällsaktörer inom den idéburna sektorn, 

vårdinsatser organiserade av Region Skåne, myndigheter och Malmö stads verksamheter.  
Hälsofrämjarnas arbete har varit framgångsrikt för att deltagarnas hälsa ska förbättras och deras 
handlingsutrymme vidgas i ett socialt sammanhang. Jämlik hälsa har också blivit en viktig  
samarbetspart för en rad aktörer som vill adressera olika samhälls- och hälsoutmaningar.  
 

Vad är ett IOP-avtal? 

Kopplat till betänkandet Idéburen välfärd (SOU 2019:56) tog utredningen om Idéburna aktörer  
i välfärden fram ett vägledningsmaterial rörande idéburet offentligt partnerskap (IOP).  
Vägledningen anger tre delar som kännetecknar ett sådant avtal:  
 

1) Partnerskapet är ett samarbete mellan en eller flera offentliga aktörer och en eller flera 
idéburna aktörer i välfärden.  

2) Det syftar till att uppnå ett gemensamt allmännyttigt mål.  
3) Såväl offentliga som idéburna aktörer bidrar med resurser.  

 
Sagt med andra ord innebär det att idéburna offentliga partnerskap måste bygga på ett  
gemensamt samverkansbehov där parterna ser ett behov av flera perspektiv och resurser för  
att möta olika samhällsproblem. Ömsesidighet är ett nyckelord i sammanhanget. Idéburna  
offentliga partnerskap bygger på att alla parterna bidrar med resurser. Med resurser menas här 
allt från pengar till kompetens, lokaler, ideellt engagemang med mera. 
 

Bakgrund 

Röda Korset och Rädda Barnen har under lång tid varit involverade i olika utvecklingsprocesser 

för att stärka Lindängenbornas hälsa och inflytande över sitt område. Ett exempel på sådan  

utvecklingsprocess är Jämlik hälsa Lindängen (formellt Hälsofrämjande innovation i samverkan) som 

började som ett Vinnovaprojekt 2016–2019 med Malmö universitet som huvudman. Därefter 

har Jämlik hälsa Lindängen övergått till att bedrivas som ett program i samverkan med ett flertal 

parter från civilsamhället, offentlig sektor och näringslivet.  

 

2020 ansökte Rädda Barnen och Röda Korset om ekonomiska medel från kommunstyrelsen 

med anledning av att de inte längre hade egna medel att avsätta för insatserna i området.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beviljade därav organisationerna ett bidrag om 640 000 kronor 

för 2020 (KSAU 20-06-08 § 395) som skulle användas till att främja invånarnas engagemang, 

delaktighet samt säkerställa idéburen sektors roll och medverkan i sektorsövergripande  

samverkan på Lindängen.  

 

Rädda Barnen och Röda Korset har därefter mottagit bidrag från kommunstyrelsen vid  

ytterligare tre tillfällen. För 2021 mottogs 465 500 kronor (KSAU 21-05-03 § 271) utifrån en 

ansökan som syftade till att säkerställa genomförande och utveckling av aktiviteter, verksamheter 
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samt hälsofrämjande verkstäder. För 2022 mottog organisationerna 912 800 kronor (KSAU 22-

01-17 § 23) för att kunna fortsätta verka för Lindängen/Söder som en hälsofrämjande, trygg och 

aktiv stadsdel. För första halvåret 2023 har Röda Korset, Rädda Barnen och Studieförbundet 

Sensus beviljats 793 000 kr från kommunstyrelsens arbetsutskott (KSAU 22-12-19 § 156) för sitt 

samverkansarbete i Lindängen, i vilket Jämlik hälsa Lindängen är en del.  
 

Nuläge 

Genom den sistnämnda ansökan har Jämlik hälsa Lindängen kunnat säkerställa finansiering av 

verksamheten under första halvåret 2023. Via dessa medel har tjänsterna som hälsofrämjare 

kunnat delfinansieras under perioden. Ytterligare finansiering har tillkommit genom stiftelsen 

Momentum (50 procent av en tjänst) och Malmö universitet (50 procent av tjänst, kopplad till 

pågående forskningsprojekt). Momentums finansiering sträcker sig till slutet av 2023, med goda 

förutsättningar för en förlängning under förutsättning att övrig finansiering kan lösas genom ett 

IOP-avtal. Malmö universitets finansiering sträcker sig till och med 2024. Att identifiera nya och 

långsiktigt hållbara samverkans- och finansieringsmodeller för programmet är angeläget för  

samverkansparterna, inte minst för att kunna säkerställa finansiering av hälsofrämjarnas tjänster. 

 

I det tidigare nämnda beslutet från kommunstyrelsens arbetsutskott (KSAU 2020-06-08 § 395) 

fick stadskontoret till uppdrag att undersöka möjligheterna om att ingå ett IOP-avtal mellan 

Malmö stad, Röda Korset och Rädda Barnen för samverkan på Lindängen. Stadskontoret har 

sedan 2020, tillsammans med arbetsmarknads- och socialförvaltningen och kulturförvaltningen, 

haft samtal med Röda Korset och Rädda Barnen för att undersöka om det går att uppnå en 

samsyn kring vad ett eventuellt IOP-avtal skulle kunna innehålla. Utgångspunkten för Röda 

Korset och Rädda Barnen var initialt att de ville sluta ett avtal som omfattade stora delar av vad 

som skulle kunna beskrivas som lokalt utvecklingsarbete och de resurser som skulle krävas för 

att koordinera ett sådant arbete. Vid sammanträdet 22-12-19 (§ 157) delgavs kommunstyrelsen 

en redogörelse för detta uppdrag, i vilken beskrevs att parterna inte kunnat hitta en samsyn.  

Varken kulturförvaltningen eller arbetsmarknads- och socialförvaltningen bedömde att de kunde 

ta ansvar för lokal områdesutveckling på Lindängen i sin helhet.  

 
Genom fortsatta diskussioner med Röda Korset och Rädda Barnen har det bedömts finnas  
anledning att undersöka om det går att skilja ut de delar som omfattar Jämlik Hälsa Lindängen 
för ett IOP-avtal. Genom beredningen har Malmö universitet involverats som en aktiv part,  
genom sin centrala roll kopplat till forskningsinsatser och utvärdering samt via de deltagardrivna 
processer som Jämlik hälsa Lindängen bygger på. Rädda Barnen har utkristalliserats som den 
part som kan åta sig en arbetsgivarroll för hälsofrämjare i programmet, samt i det utvecklings-
arbete som avses bedrivas i partnerskapet. Röda Korset har valt att fortsättningsvis fokusera på 
sina frivilligverksamheter i Lindängen och omfattas därav inte av partnerskapsavtalet. Det  
bedöms dock fortsatt relevant med ett nära samarbete mellan Röda Korset och partnerskapets 
verksamheter. 
 

Stadskontorets bedömning  

Sedan stadsområdesförvaltningarna lades ned så finns det ingen naturlig hemvist för områdes-

utveckling. Under 2020 beredde stadskontoret förslaget Samlat grepp om lokal utveckling: förslag till 

ansats (STK-2020-773) i vilket kommunstyrelsen föreslogs att uppdra stadskontoret att i dialog 

med Malmö stads förvaltningar utreda struktur och styrning för det lokala utvecklingsarbetet. 

Stadskontoret har fått ett sådant uppdrag av kommunstyrelsen (KS 20-06-17 § 247), vilket i  
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skrivande stund inte är återrapporterat. Arbetet med att utveckla förslag till samverkansformer 

för Jämlik hälsa Lindängen kan ha påverkats genom att samverkansparter försökt förutse 

kommande beslut relaterat till lokal utveckling. Kommunstyrelsen har också godkänt fortsatt 

planering och spridning av det systematiska trygghetsarbetet i hela staden, vilket innebär  

etablering av totalt 14 lokala tvärsektoriella områdesteam, varav ett omfattar Lindängen  

(STK-2020-858). 

 

Tidigare tjänsteskrivelse i detta ärende beskriver att samtalen kring ett möjligt IOP-avtal för 

samverkan på Lindängen har präglats av de begränsningar Malmö stads enskilda förvaltningar 

har för att kunna ta ett helhetsansvar för ett geografiskt område i linje med vad Röda Korset  

och Rädda Barnen ursprungligen efterfrågade. En bred samverkan – likt den som Röda Korset 

och Rädda Barnen ursprungligen förordade – skulle riskera att bli suboptimal jämte parallella  

samverkansstrukturer inom ramen för lokal utveckling. Det förslag till partnerskapsavtal som 

presenteras här är därför snävare och har avgränsats till Jämlik hälsa Lindängen. Genom att  

programmet föreslås bedrivas i form av ett idéburet offentligt partnerskap bedöms det finnas 

goda förutsättningar för att samverkansstrukturen kring Jämlik hälsa Lindängen, lokal utveckling 

och ett lokalt områdesteam ska kunna dra nytta av varandra. 

 

Stadskontoret bedömer sammanfattningsvis att ett idéburet offentligt partnerskap rörande  

Jämlik hälsa Lindängen skulle kunna bidra med finansiell förutsägbarhet, vilket skulle  

möjliggöra ett mer långsiktigt verksamhetsperspektiv än hittills varit möjligt. 
 

Ansvariga  

Per-Erik Ebbeståhl  Avdelningschef 

Magdalena Bondeson  Sektionschef 

Andreas Norbrant  Stadsdirektör 

 



 

 

 
Malmö stad 
Kommunstyrelsen 

 Protokollsutdrag 
 
 
 
Sammanträdestid 2023-01-18 kl 13:00-14:10 

Plats Sessionssalen, stadshuset 

Utses att justera Helena Nanne 

Justeringen 2023-02-06  

Protokollet omfattar §6 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Underskrifter Sekreterare 
  Pernilla Mesch 

 
 
 Ordförande 
  Katrin Stjernfeldt Jammeh  

 
 
 Justerande 
  Helena Nanne  
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Beslutande ledamöter 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) (Ordförande) 
Roko Kursar (L) (Vice ordförande) 
Helena Nanne (M) (Andre vice ordförande) 
Andréas Schönström (S) 
Sofia Hedén (S) 
Mubarik Mohamed Abdirahman (S) 
Håkan Fäldt (M) 
Anton Sauer (C) 
Magnus Olsson (SD) 
Anders Olin (SD) 
Emma-Lina Johansson (V) 
Anders Skans (V) 
Stefana Hoti (MP) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Amani Loubani (S) 
Anders Rubin (S) 
Sanna Axelsson (S) 
Nils Anders Nilsson (S) 
John Eklöf (M) 
Farishta Sulaiman (M) 
Tony Rahm (M) 
Rickard Åhman Persson (SD) 
Tobias Petersson (V) 
Sadiye Altundal (V) 
Janne Grönholm (MP) 
Sara Wettergren (L) 
 
Övriga närvarande 
Andreas Norbrant (Stadsdirektör) 
Pernilla Mesch (Sekreterare) 
Tomas Bärring (Chefsjurist) 
Jonas Rosenkvist (Avdelningschef) 
Magdalena Bondeson (Sektionschef) 
Johanna Juhlin (HR-direktör) 
Ann Andersson (Budgetchef) 
Nicklas Sjöqvist (Presschef) 
Micael Nord (Näringslivsdirektör) 
Elisabeth Eklund (Enhetschef) 
Janni Olsson (Administrativ assistent) 
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§ 6 

STK-2022-622 

Ansökan från Flamman om medel till ny föreningsdriven 
mötesplats - Ungdomarnas Hus City, samt omfördelning 
av kommunbidrag 
 
 

Sammanfattning 
Flamman Ungdomarnas Hus ansöker om ekonomiskt bidrag på 2 300 000 kronor per år 
från 2023 till 2025 från kommunstyrelsen för deras nya mötesplats Ungdomarnas Hus City. 
Ungdomarnas Hus City är en fysisk mötesplats där barn och unga kan träffa varandra såväl 
som trygga vuxna och ledare. Vid mötesplatsen finns sedvanliga fritidsgårdsaktiviteter, men 
man arbetar också med en rad planerade aktiviteter, så som workshops inom olika teman, 
politikerträffar och utbildningar i barnkonventionen. Av de medel som Flamman ansöker 
om ska merparten användas till personalkostnader. 
 
Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen bevilja ett bidrag till Flamman för 2023, och att 
därefter, från 2024, genomföra en kommunväxling, där 2 300 000 kronor överförs från 
kommunstyrelsens anslag för projekt och utredningar till fritidsnämnden för att finansiera 
bidrag till Ungdomarnas Hus City. 
 
Förslaget i detta ärende är att fritidsnämnden får det fortsatta uppdraget att administrera, 
bedöma och följa upp det fortsatta stödet till Flamman och Ungdomarnas Hus City och att 
kommunbidrag motsvarande 2 300 000 kronor överförs från kommunstyrelsen till 
fritidsnämnden för ändamålet. Då budget för 2024 fastställs av kommunfullmäktige först i 
november 2023 är förslaget att omfördelning av kommunbidrag mellan kommunstyrelsen 
och fritidsnämnden inarbetas i underlaget till slutlig budget för Malmö stad 2024. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen beviljar Flamman ett bidrag om 2 300 000 kronor för 2023 med 
finansiering från kommunstyrelsens anslag för projekt och utredningar för 
mötesplats Ungdomarnas Hus City. 
  

2. Kommunstyrelsen anmodar fritidsnämnden att åta sig det fortsatta uppdraget att 
administrera, bedöma och följa upp fortsatt stöd till föreningen Flamman för deras 
mötesplats Ungdomarnas Hus City från och med 2024. 
  

3. Kommunstyrelsen beslutar att vid budgetberedning för 2024 beakta en 
omfördelning av kommunbidrag om 2 300 000 kronor från kommunstyrelsen till 
fritidsnämnden från 2024, till och med 2025. Kommunbidraget avser bidrag till 
föreningen Flammans verksamhet Ungdomarnas Hus. 

Beslutet skickas till  
Flamman Ungdomarnas Hus 
Avdelningen för intern ledning och stöd, enheten för ekonomi och utveckling 
Fritidsnämnden 
Arbetsmarknads- och socialförvaltningen 
Kulturförvaltningen 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 221219 §155 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 221219 Ansökan från Flamman Ungdomarnas 

Hus City om medel till ny föreningsdriven mötesplats, samt omfördelning av 
kommunbidrag 

• Ansökan från Flamman om medel till ny föreningsdriven mötesplats - 
Flamman Ungdomarnas Hus City 

• Flamman Ungdomarnas hus city - en mötesplats för unga på Möllan 
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Datum   Tjänsteskrivelse 
2022-12-13 
Vår referens 

Tom Roodro 

Utvecklingssekreterare 

Tom.Roodro@malmo.se 

 

 

Ansökan från Flamman om medel till ny föreningsdriven mötesplats - Ungdo-
marnas Hus City, samt omfördelning av kommunbidrag   
STK-2022-622 

Sammanfattning 

Flamman Ungdomarnas Hus ansöker om ekonomiskt bidrag på 2 300 000 kronor per år från 
2023 till 2025 från kommunstyrelsen för deras nya mötesplats Ungdomarnas Hus City. Ungdo-
marnas Hus City är en fysisk mötesplats där barn och unga kan träffa varandra såväl som trygga 
vuxna och ledare. Vid mötesplatsen finns sedvanliga fritidsgårdsaktiviteter, men man arbetar 
också med en rad planerade aktiviteter, så som workshops inom olika teman, politikerträffar och 
utbildningar i barnkonventionen. Av de medel som Flamman ansöker om ska merparten använ-
das till personalkostnader.  
 
Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen bevilja ett bidrag till Flamman för 2023, och att däref-
ter, från 2024, genomföra en kommunväxling, där 2 300 000 kronor överförs från kommunsty-
relsens anslag för projekt och utredningar till fritidsnämnden för att finansiera bidrag till Ung-
domarnas Hus City.  
 
Förslaget i detta ärende är att fritidsnämnden får det fortsatta uppdraget att administrera, be-
döma och följa upp det fortsatta stödet till Flamman och Ungdomarnas Hus City och att kom-
munbidrag motsvarande 2 300 000 kronor överförs från kommunstyrelsen till fritidsnämnden 
för ändamålet. Då budget för 2024 fastställs av kommunfullmäktige först i november 2023 är 
förslaget att omfördelning av kommunbidrag mellan kommunstyrelsen och fritidsnämnden 
inarbetas i underlaget till slutlig budget för Malmö stad 2024. 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta  

1. Kommunstyrelsen beviljar Flamman ett bidrag om 2 300 000 kronor för 2023 med 
finansiering från kommunstyrelsens anslag för projekt och utredningar för mötesplats 
Ungdomarnas Hus City.  
 

2. Kommunstyrelsen anmodar fritidsnämnden att åta sig det fortsatta uppdraget att admi-
nistrera, bedöma och följa upp fortsatt stöd till föreningen Flamman för deras mötes-
plats Ungdomarnas Hus City från och med 2024.  
 

3. Kommunstyrelsen beslutar att vid budgetberedning för 2024 beakta en omfördelning av 
kommunbidrag om 2 300 000 kronor från 
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kommunstyrelsen till fritidsnämnden från 2024, till och med 2025. Kommunbidraget av-
ser bidrag till föreningen Flammans verksamhet Ungdomarnas Hus City. 

 

Beslutsunderlag 

• [Här kommer namnet på de handlingar som ligger till grund för beslutsförslaget hämtas in 

automatiskt. Du behöver inte skriva något under denna rubrik.] 

 

Beslutsplanering 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-12-19 

Kommunstyrelsen 2023-01-18 

 

Beslutet skickas till 
Flamman Ungdomarnas Hus 

Avdelningen för intern ledning och stöd, enheten för ekonomi och utveckling 

Fritidsförvaltningen 

Arbetsmarknads- och socialförvaltningen 

Kulturförvaltningen 

 

Ärendet 

Flamman har öppnat en mötesplats för unga på Möllevången och söker nu hos kommunstyrel-
sen om medel till driften av verksamheten. Ett eventuellt ekonomiskt bidrag från kommunstyrel-
sen kommer huvudsakligen att användas till personalkostnader. Den nya mötesplatsen bygger på 
ett väletablerat koncept från Flammans mötesplats på Kroksbäck.  

 

Kort om Flamman 

Flamman är en mötesplats för unga och grundades 1997 på Kroksbäck i Malmö. Syftet är att på 

olika sätt förbättra tillvaron för barn och unga i staden. Flamman beskriver att de redan tidigt 

insåg att de var tvungna att bli något mer än bara en fritidsgård för att kunna möta de ungas be-

hov. Genom att erbjuda målgruppen en trygg och meningsfull fritid och positiva vuxna förebil-

der, bidrar man, enligt Flamman, till att bryta socialt utanförskap. Vidare beskriver Flamman att 

de arbetar för att främja en mer jämställd fritid genom att erbjuda separatistiska forum för tjejer 

och bredda utbudet av aktiviteter som också intresserar tjejer.  

 

Flamman har personal med kompetens inom mänskliga rättigheter, inte minst inom barnets rät-

tigheter. All personal har fått utbildning i barnkonventionen. Det innebär bland annat, enligt 

Flamman, att de erbjuder verksamhet till alla barn, oavsett social bakgrund, kön eller etnicitet 

och att de låter barnen komma till tals och vara delaktiga i sina verksamheter.  

 

Barn och unga kan välja att bara delta i Flammans aktiviteter eller/och bidra till att utveckla de-

ras verksamhet genom att komma med idéer och förslag på vad de vill bygga upp hos dem.  

Flamman skriver att en av deras framgångsfaktorer är att de arbetar direkt med sin målgrupp, 

och att de gör det utifrån ett holistiskt perspektiv där de har barn och ungas olika behov och 

förutsättningar i fokus. Flamman arbetar därför brett med flera olika förebyggande insatser för 

att barn och unga ska få en meningsfull fritid och en god levnadsstandard. Då alla barn inte har 

samma möjligheter att delta i fritidsaktiviteter menar Flamman att det krävs starka civilsamhäl-

lesaktörer som kan ge möjlighet till en meningsfull fritid. De menar också att detta ger andra 

positiva effekter så som en bra skolgång och att bidra till positiva framtidsutsikter.  
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Mötesplatsen Flamman Ungdomarnas Hus City 

Flamman har startat en mötesplats på Möllevången för att kunna ge barn och unga från hela 

staden en central plats att träffas, umgås och få en meningsfull fritid. Vid denna mötesplats 

kommer det finnas möjlighet för besökarna att spela tv-spel, dansa, se på bio, träna i gym eller 

bara umgås.  

 

Verksamheter på mötesplatsen 

Några av de aktiviteter som Flamman beskriver i sin ansökan är följande:  

• Temakvällar – till exempel Halloween, workshop i barnkonventionen och politikerkväl-

lar.  

• Läxhjälp – barn och unga får hjälp med sina läxor från Flammans fritidsledare och en 

lugn plats att sitta på medan de studerar.  

• Sommaraktiviteter – Flamman erbjuder barn och unga att delta på utflykter och aktivi-

teter under loven. Många av barnen i deras målgrupp kommer från familjer som inte 

själva har möjlighet att åka på resor under loven.  

• Tjejverksamhet – Tjejerna är välkomna på alla aktiviteter, men en dag i veckan har 

Flamman arrangerat ”Girls only”, där bara tjejer är välkomna. Här får tjejerna delta i ak-

tiviteter men även samtal och rådgivning där det finns behov.  

• Insatser för barn och unga i särskilt utsatta situationer – Flamman gör särskilda in-

satser där de ser att det finns behov. Det kan till exempel handla att erbjuda barn en 

värmande mössa eller att man kan få ett mål mat om det inte finns någon i deras familj 

som kan tillgodose detta.  

• Idrott – Flamman har som mål att utveckla samarbetet med fler fritids- och idrottsaktö-

rer för att kunna erbjuda en bredd av träningsformer.  

• Kulturellt skapande – Flamman erbjuder barn och unga möjlighet att prova på olika 

kulturuttryck, så som dans, musik och film.  
 

Effekter 

I ansökan påtalar Flamman att forskningen visar att socialt främjande insatser för barn och unga 

kan ge en mängd positiva effekter, för individen och för samhället. Bland annat menar man att 

det kan få fler unga att gå färdigt gymnasiet, att våldet bland unga minskar, minskade brott, 

minskat missbruk, mer jämlika livsvillkor, bättre sociala färdigheter, ökade jobbmöjligheter  och 

bättre psykiskt välmående. Flamman menar att de, genom sin verksamhet, kan bidra till dessa 

effekter och därmed en positiv samhällsutveckling. Genom sitt motto ”mer än bara en fritids-

gård” vill de vara en trygg mötesplats för alla barn och unga, där man också arbetar främjande 

och stärkande med andra sociala faktorer som präglar barn och ungas liv och framtidsutsikter.  

 

Budget 

Flamman Ungdomarnas Hus söker ekonomiskt bidrag för följande:  

Personal – 1 900 000 kronor 

Fritidsmaterial – 50 000 kronor 

Befintlig hyra för fritidsdelen – 300 000 kronor 

Övriga kostnader – 50 000 kronor 

 

I mailkorrespondens svarar verksamhetsledaren för Flamman att Stena Fastigheter bidrar med 
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subventionerad hyra om 1 000 000 kronor per år och att de själva bidrar med 500 000 kronor för 

aktivitetskostnader.  

 

Stadskontorets bedömning 

Stadskontoret menar att föreningen Flamman, allt sedan de grundades 1997, varit en viktig mö-

tesplats för barn och unga med sin verksamhet på Kroksbäck. Flamman har utvecklat sin organi-

sation att omfatta både traditionell mötesplats, motsvarande fritidsgård, och ett arbete för att 

stävja kriminalitet och extremism. I denna ansökan söker Flamman en delfinansiering för sin 

nyöppnade mötesplats Ungdomarnas Hus City på Möllevången.  

 

Stadskontoret bedömer att Flammans verksamheter som omfattar mötesplatser bör hanteras av 

fritidsnämnden, som enligt sitt reglemente har i uppdrag att ansvara för fritidsgårdar och mötes-

platser för barn och unga. Det finns ett pågående arbete på fritidsförvaltningen med att se över 

alla avtal och överenskommelser som dess nämnd har med föreningar som driver mötesplatser i 

Malmö. Vid avstämning med ansvarig tjänsteperson på fritidsförvaltningen menar denne att am-

bitionen är att färdigställa nya avtal under våren eller sommaren 2023.  

 
Med anledning av ovan föreslår stadskontoret att kommunstyrelsen beviljar ett bidrag om 
2 300 000 kronor till föreningen Flamman för projektet Ungdomarnas Hus City för 2023. Stads-
kontoret föreslår vidare att kommunstyrelsen gör en omfördelning av kommunbidrag om 
2 300 000 kronor från kommunstyrelsen till fritidsnämnden från och med 2024 och att omför-
delningen inarbetas i underlaget till slutlig budget för Malmö stad 2024. Kommunbidraget avser 
bidrag till föreningen Flammans verksamhet Ungdomarnas Hus City. 

 
 

Ansvariga  

Per-Erik Ebbeståhl  Avdelningschef 

Magdalena Bondeson  Sektionschef 

Andreas Norbrant  Stadsdirektör 

 


	6. STK 2022 1531 stadionhusen.pdf
	Fritidsnämnden beslut 230228 § 28(STK-2022-1531-4).pdf
	add94745-3404-4584-98ef-4e294720bcca
	Protokollsutdrag
	FRI-2023-286
	Ombyggnation av Stadionhus A på stadionområdet
	Sammanfattning
	Beslut
	Beslutet skickas till
	Beslutsunderlag




	Beslut KS 230517 §139(STK-2022-1531-8).pdf
	Ansökan från servicenämnden om objektsgodkännande för ombyggnation av Stadionhusen Byggnad A inom fastigheten Hyllie 9:2
	Protokollsutdrag
	STK-2022-1531
	Sammanfattning
	Beslut
	Beslutet skickas till
	Beslutsunderlag




	Tjänsteskrivelse STK.pdf

	6. STK 2019 1336 WHO.pdf
	Ansökan om medlemskap i WHO:s nätverk för äldrevänliga städer
	Protokollsutdrag
	STK-2019-1336
	Sammanfattning
	Beslut

	Beslutsgång
	Reservationer och särskilda yttranden
	Beslutet skickas till
	Beslutsunderlag



	Bilaga 11 Res (V)
	Tjänsteskrivelse KSAU 230508 Ansökan om medlemskap i WHO STK-2019-1336-3.pdf

	6. STK 2020 1375 IOP.pdf
	§171 KS beslut IOP.pdf
	Uppdrag att undersöka möjligheterna till att ingå ett idéburet offentligt partnerskapsavtal (IOP) mellan Malmö stad och Rädda Barnen för samverkan på Lindängen
	Protokollsutdrag
	STK-2020-1375
	Sammanfattning
	Beslut

	Jäv
	Beslutsgång
	Reservationer och särskilda yttranden
	Beslutet skickas till
	Beslutsunderlag



	Bilaga 14 KS 230607 § 171 Särskilt yttrande (M+C)
	Bilaga 15 KS 230607 § 171 Reservation (SD)

	Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Uppdrag att ingå ett idéburet offentligt partnerskapsavt STK-2020-1375-10.pdf

	6. STK 2022 622 Flamman.pdf
	§6 KS Ansökan från Flamman om medel till ny föreningsdriven mötesplats - Ungdomarnas Hus City 3110012.pdf
	97f1f720-7256-4f87-bc06-719baaf87330
	Protokollsutdrag
	STK-2022-622
	Ansökan från Flamman om medel till ny föreningsdriven mötesplats - Ungdomarnas Hus City, samt omfördelning av kommunbidrag
	Sammanfattning
	Beslut
	Beslutet skickas till
	Beslutsunderlag




	Tjänsteskrivelse KSAU 221219 Ansökan från Flamman Ungdomarnas Hus City om medel STK-2022-622-3.pdf


